
 

Betreft: Zienswijze Agenda voor het Waddengebied 2050 

 

Kollumerpomp, 10 september 2020 

 

Geachte heer/mevrouw, 

 

Als LTO afdeling Noardeast Fryslân willen wij een zienswijze indienen aangaande de Agenda voor het 

Waddengebied 2050. 

We zijn erg geschrokken van de plannen zoals die zijn gepresenteerd. Als afdeling in een gemeente 

waar landbouw (hoofdzakelijk melkvee en akkerbouw) van vitaal belang is, zien wij in de agenda 

forse negatieve gevolgen voor de landbouw, en dan met name voor de akkerbouw. 

In onze ogen wordt de akkerbouw ondergeschikt gemaakt aan de doelen voor de Waddenzee. Het 

plan voorziet in de komst van brakwaterzones. De gevolgen voor de akkerbouw zullen desastreus 

zijn. De van oudsher vruchtbare delta, waar gewassen (met als hoofdgewas pootgoed) goed groeien, 

zal fors zouter worden. Hiermee komt het voortbestaan van vele akkerbouwers, hun gezinnen en 

opvolgers in gevaar. 

In bepaalde strategieën in de Agenda wordt gesproken over het versterken van de ecologische 

samenhang in het Waddengebied. De uitbreiding van binnendijkse broedplaatsen, 

hoogwatervluchtplaatsen en fourageergebieden voor vogels, en ontwikkeling van binnendijkse zilte 

natuurgebieden gaat waarschijnlijk ten koste van vruchtbare landbouwgrond. Hier zijn wij fel op 

tegen. 

Dijkversterking is belangrijk, daar zijn wij als afdeling ook absoluut voor. Maar dat de natuur en 

waterstromen voorrang hebben op de landbouw gaat ons veel te ver. 

De pootgoedteelt in onze regio zorgt voor voedselzekerheid in Europa, het Midden Oosten en delen 

van Afrika. Deze hoogwaardige teelt wordt door de agenda uit het gebied geweerd. Teelten die 

mogelijk wel in brakke gebieden gedijen zijn er wel, maar zeer kleinschalig en of er vraag is naar deze 

gewassen is maar zeer de vraag. 

Wij willen dan ook als afdeling dat de agenda wordt aangepast en overgangen van zout naar zoet niet 

binnen de dijk te laten. Maatregelen die uitgevoerd worden moeten buitendijks, aan de kant van het 

wad blijven. Het belang van voedselvoorziening en landbouw moet een prominentere plek in de 

agenda krijgen. 

Omdat wij op dit moment de gevolgen van de Agenda nog niet goed kunnen overzien willen we 

graag binnen 14 dagen een aanvulling op deze zienswijze indienen. 

 

Namens LTO afdeling Noardeast Fryslân 
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